



МЕДИЦИНАЛЫҚ
САҚТАНДЫРУ
ҚОРЫ

2024 жылға арналған МӘМС төлемдері

- ▶ **Жұмыс беруші қызметкері үшін** жалақы деңгейінің 3%-ын төлейді
Аударымның ең жоғары сомасы 10 ЕТЖ-ның 3% - 25 500 теңгеден аспауы тиіс
2024 жылы ең төменгі жалақы **85 000 теңгені** құрайды
- ▶ **Қызметкерлер және АҚС шарты** бойынша табыс табатындар өз табысының **2%** төлейді
(ең жоғары төлем **17 000 тг.** аспауы керек - 10 ЕТЖ -нің 2%)
- ▶ **ЖК және жеке практикамен** айналысатын азаматтар - 1 ЕТЖ 1,4 еселенген мөлшерінің 5%-ы немесе 5 950 теңге төлейді
($85\,000 \times 1,4 \times 5\% = 5\,950$ тг.)

- ▶ Дербес төлеушілер **4 250 теңге** (1 ЕТЖ-ның 5%) төлейді

▶ БЖТ:

БЖТ - кәсіпкерлік қызметті ЖК ретінде тіркеусіз жүзеге асыратын бейресми жұмыспен қамтылған азаматтар үшін уақытша 5 жылға (2019 жылғы 1 қаңтардан 2024 жылғы 1 қаңтарға дейін) енгізілді. 2024 жылдың 1 қаңтарынан бастап **БЖТ болмайды.**

Өзін-өзі жұмыспен қамтығандар мәртебені екі жолмен ала алады:

- жеке кәсіпкер ретінде тіркелу және жарналарды ЖК ретінде төлеу;
- жарналарды дербес төлеуші ретінде төлеу.

Жұмыс берушілер МӘМС-ке мына санаттарға төлем жасамайды:

- балалар
- зейнетақы төлемдерін алушылар
- мүгедектер
- күндізгі бөлімде оқитындар
- көп балалы аналар, «Алтын алқа» марапаты иелері, «Күміс алқа» және «Батыр ана» марапаты иелері, сондай-ақ I және II дәрежелі «Ана даңқы» ордендерімен марапатталғандар

МӘМС-ке қайда төлеуге болады?

- екінші деңгейлі банктер және олардың интернет-сервистері мен мобильді қосымшалары
- «Қазпошта» АҚ бөлімшелері
- төлем терминалдары (Qiwi, Kassa24, т. б.)



! 2023 жылғы

кезеңдер үшін төлемдер 2023 жылы қолданыста болған сомалар бойынша төленеді